
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

 

Zápis z 5. zasedání 

Zastupitelstva města Heřmanův Městec konaného dne 20.12.2021 v 17:00 hod. 
jednací sál, Městský úřad Heřmanův Městec, Havlíčkova 801 

 

Přítomni: Josef Kozel; JUDr. Tomáš Plavec; Mgr. Marek Výborný; Jan Bareš; Mgr. Eva Bočková; Ing. František Dvořák, 
MBA; Ing. Aleš Jiroutek; Ing. Martin Pleskot; Zdeněk Ryčl; Ing. Lenka Ulrichová; Tomáš Morávek; Ing. Lucie 
Nepovímová, MBA; Ondřej Dostál; Michaela Dyčková; Mgr. Klára Husáková; Jan Řehák; Jiří Pošík; Ing. 
Zdenka Sedláčková; Mgr. Alena Stránská; Ondřej Volejník; Tomáš Celunda 

Omluveni: -- 

Zapsala: 

Ověřovatelé 

Přizváni: 

Ing. Ivana Jankovská, tajemnice 

Jiří Pošík, Ing. Martin Pleskot 

Lucie Aišmanová, předseda OV pro Chotěnice a Radlín, Roman Charvát, velitel MP, Ing. arch. Ondřej Teplý, 
městský architekt 

  
Schválený program: 

BOD MATERIÁL PŘEDKLÁDÁ 

1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu Josef Kozel (ST) 

2. Kontrola usnesení Ing. Ivana Jankovská (KT) 

3. Zpráva o činnosti rady města Josef Kozel (ST) 

4. Zpráva o činnosti Finančního výboru Jan Řehák (ZM) 

5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Ing. Aleš Jiroutek (ZM) 

6. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Konopáč Mgr. Alena Novotná (OVK) 

7. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín Ing. Ivana Jankovská (KT) 

8. Zpráva o činnosti Městské policie Roman Charvát (MP) 

9.1. Odprodej části pozemku p.č. 1879/2 Josef Kozel (ST) 

9.2. Odprodej části pozemku p.č. 582/25 Josef Kozel (ST) 

9.3. Odprodej části pozemku p.č. 1588/3 Josef Kozel (ST) 

9.4. Nabídka části pozemku p.č. 346 Josef Kozel (ST) 

10. Věcná břemena – náhrady (změna usnesení ZM 50/2015) Josef Kozel (ST) 

11. Kamerový systém Zdeněk Ryčl (MST2) 

12. Půjčka z Fondu rozvoje bydlení  Ing. Ivana Jankovská (KT) 

13. Půjčka ze sociálního fondu Ing. Ivana Jankovská (KT) 

14. Zrušení OZV č. 7/2017 JUDr. Tomáš Plavec (MST) 

15. Plnění a čerpání rozpočtu města Heřmanův Městec k 30.9.2021 Josef Kozel (ST) 

16. Rozpočtové opatření ZM/2021/04 Josef Kozel (ST) 



17. Návrh rozpočtu města a VH na rok 2022 Josef Kozel (ST) 

18. Diskuse Ing. Ivana Jankovská (KT) 

19. Závěr Ing. Ivana Jankovská (KT) 

 
 
K jednotlivým bodům programu: 
 
 
 
1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta přivítal přítomné, informoval o zveřejnění pozvánky na zasedání a zpřístupnění podkladů pro zastupitele 
dne 10.12.2021 a rozpočtu, který byl zveřejněn na úředních deskách 3.12.2021. Konstatoval počet 21 přítomných 
zastupitelů a tím i usnášeníschopnost zastupitelstva. Informoval o zápisu z jednání zastupitelstva dne 13.9.2021, který je 
zveřejněn na úřední desce a nebyly k němu připomínky. Podle platného jednacího řádu určil zapisovatelku zápisu, 
navrhl ověřovatele zápisu a přenesl navrhovaný program jednání. poté zahájil hlasování.  
 
Usnesení č.: Z/2021/071 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
navržený program jednání  

II. 
 

s c h v a l u j e 
ověřovatele zápisu Ing. Martina Pleskota, Jiřího Pošíka 

III. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
že zapisovatelkou jednání byla určena Ing. Ivana Jankovská  

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
2. Kontrola usnesení 

Předkládá: Ing. Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Paní tajemnice předložila kontrolu plnění usnesení přijatých zastupitelstvem města s termínem splnění od 13.9.2021 
do 20.12.2021. Pan starosta konstatoval, že všechna usnesení byla splněna v termínu, přehled o plnění byl součástí 
podkladových materiálů pro toto jednání. Pan starosta doplnil informaci, že kupní smlouva na dům čp. 18 již byla 
podepsána. 
 



 
 
Usnesení č.: Z/2021/072 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou kontrolu usnesení zastupitelstva města s termínem splnění od 13.9.2021 do 20.12.2021 
 

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
3. Zpráva o činnosti rady města 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil pravidelnou zprávu o činnosti a jednání rady města za období 2.9.-10.12.2021, kdy proběhlo 7 
jednání a porada nad navrhovaným rozpočtem pro rok 2022. Připomněl kromě jiného, že rada města pravidelně 
monitorovala investiční akce na čp. 244, čp. 4 i rekonstrukci hotelu Bílý beránek. Zabývala se proticovidovými 
opatřeními včetně přípravy městeckých slavností a zrušení slavnostního rozsvěcení vánočního stromu, po výběrovém 
řízení potvrdila ve funkci ředitelku MŠ Jiráskova, připravila nová pravidla pro participativní rozpočet a své úsilí na 
zahájení stavby autobusového terminálu završila schválením smlouvy se zhotovitelem. Doplnil, že staveniště bude 
předáno dne 2.1.2022 a zůstane zachován přístup pro obyvatele Tylovy ulice. Rada rovněž připravila plán zasedání 
rady a zastupitelstva města do pravděpodobného termínu komunálních voleb v říjnu 2022. Pan Řehák se zeptal, od 
kdy platí smlouva na stavbu terminálu a zda je prodloužen termín ukončení. Pan starosta odpověděl, že stavba bude 
předána dne 2.1.2022, termín dokončení je 31.12.2022, pokud však bude vydáno platné stavební povolení na 
rekonstrukci železnice, bude se žádat o prodloužení termínu dokončení stavby, protože podmínkou žádosti je platné 
stavební povolení.  Pan Ing. Dvořák vznesl dotaz, proč když byly problémy v MŠ Jiráskova, byla opět jmenována Mgr. 
Celundová ředitelkou. Odpověděl p. místostarosta JUDr. Plavec, že stížnosti jsou 2 roky staré a od té doby se situace 
značně zlepšila, v konkursním řízení byla jediná kandidátka a v současné době je s její prací spokojenost a k jejímu 
jmenování se kladně vyjádřila i konkursní komise. 
 
Usnesení č.: Z/2021/073 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti rady města za období od 2.9.2021 do 10.12.2021 

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 



Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
4. Zpráva o činnosti Finančního výboru 

Předkládá: Jan Řehák - zastupitel 
 
Pan předseda Finančního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec Jan Řehák předložil Zprávu o činnosti 
Finančního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec ke dni 20.12.2021. Sdělil, že finanční výbor se fyzicky 
nesešel, jednal pouze elektronicky, zahájené kontroly nebyly dokončeny, rozpočtové opatření dostal k dispozici 
pozdě. Závěrem doporučil jménem výboru městu a příspěvkovým organizacím chovat se střídmě.  
 
Usnesení č.: Z/2021/074 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti Finančního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec ke dni 20.12.2021 

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru 

Předkládá: Ing. Aleš Jiroutek - zastupitel 
 
Pan předseda Kontrolního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec Ing. Aleš Jiroutek předložil Zprávu o 
činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec za říjen, listopad a prosinec 2021.  Kontrolní 
výbor se sešel jednou, a to nad kontrolou rekonstrukce Havlíčkovi ulice a zpráva bude předložena na příštím jednání 
zastupitelstva města. 
 
Usnesení č.: Z/2021/075 



  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec za období říjen až prosinec 2021. 
 

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
6. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Konopáč 

Předkládá: Mgr. Alena Novotná - předsedkyně Osadního výboru pro Konopáč 
 
Paní předsedkyně Osadního výboru pro Konopáč Mgr. Alena Novotná předložila písemnou Zprávu o činnosti Osadního 
výboru pro Konopáč ke dni 8.12.2021. Z důvodu nepřítomnosti p. předsedkyně zprávu přednesl p. místostarosta JUDr. 
Plavec, konstatoval, že proběhla dvě zasedání, řešili se běžné problémy, prioritou činnosti výboru je úprava návsi 
v Konopáči. Osadní výbor žádá město o zadání a financování projektové dokumentace včetně spolufinancování od SÚS 
Pardubického kraje.  
 
Usnesení č.: Z/2021/076 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti Osadního výboru pro Konopáč ke dni 08.12.2021 
 

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 



7. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 

Předkládá: Lucie Aišmanová – předsedkyně Osadního výboru pro Chotěnic a Radlín 
 
Paní předsedkyně Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín Lucie Aišmanová předložila Zprávu o činnosti Osadního 
výboru pro Chotěnice a Radlín za období říjen - listopad 2021. Proběhla 2 zasedání, řešila se volnočasová zóna v 
třešňovce jako náhrada za stávající hřiště, které se nachází na soukromém pozemku, participativní rozpočet a 
inventarizace majetku. Pan Jiroutek tlumočil požadavek p. Martina Jožáka k vyřešení parkujících aut před 
autovrakovištěm v ulici pod řadovkami a dotázal se, zda ho řeší osadní výbor. Paní předsedkyně odpověděla, že není 
v silách osadního výboru usměrnit jednání p. Pekarčíka. Další dotaz vznesl p. Ing. Jiroutek na p. místostarostu Ryčla, 
zdá má městská policie pokyn kontrolovat komunikaci k autovrakovišti pana Pekarčíka. Dostal odpověď, že městská 
policie pokyn dostala, ale nemůže zasahovat v případě, že se jedná o auta anebo o vraky, pokud jsou na soukromých 
pozemcích. Vrak je definován v zákoně a pokud nesplňuje podmínky definice, nejedná se o vrak. Dosud se nikdy 
nejednalo o vrak a nelze tak ho odstranit, připomněl, že situace je velmi napjatá a dostala se do osobní roviny. Pan 
Poskočil připomněl, že na ulici musí zůstat průjezdná šířka 3 m, a to tam není. 
 
Usnesení č.: Z/2021/077 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
 Zprávu o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín za období září-listopad 2021 
 

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
8. Zpráva o činnosti Městské policie 

Předkládá: Roman Charvát - velitel městské policie 
 
Velitel Městské policie Heřmanův Městec pan Bc. Roman Charvát předložil Zprávu o činnosti Městské policie 
Heřmanův Městec za období od 1.9.2021 do 30.11.2021. Stručně shrnul aktivity policie: dohled na hřbitovy, kontrola 
okolí volebních místností, kontrola požívání alkoholu mladistvými, parkování bez parkovacích hodin, stání na chodníku 
a zeleni, zásah při neoprávněném použití hasicích přístrojů v šatnách ZŠ, asistence složkám IZS, provoz kamerového 
systému v Prachovicích, odchyt 7 zvířat (6 předáno majiteli). Upřesnil převod psího útulku do agendy městské policie, 
mimo pracovní dobu policie bude k dispozici zaměstnanec města. Pan Řehák se dotázal na odstavené auto v Čáslavské 
ulici, pan velitel odpověděl, že je opatřeno belgickou převozní značkou a nesplňuje definici vraku. Pan Mgr. Výborný 
měl dotaz ohledně parkování v křižovatce ulic Konopáčská a Podél Dráhy, kde se porušuje vícero ustanovení - velitel 
městské policie odpověděl, že věc je v řešení. P. Ing. Dvořák tlumočil pochvalu paní starostky Prachovic za spolupráci s 
Městskou policí Heřmanův Městec. 
 
Usnesení č.: Z/2021/078 
  



Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti Městské policie Heřmanův Městec za období od 1.9.2021 do 30.11.2021 
 

 Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/1. Odprodej části pozemku p.č. 1879/2 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost paní Zuzany Tlapákové a pana Aleše Kouby na odkoupení části pozemku 
parcelní číslo 1879/2 v k.ú. Heřmanův Městec, v lokalitě Konopáč. Doplnil, že žadatelé navrhli úhradu za vyhotovení 
geometrického plánu a správního poplatku za vklad do Katastru nemovitostí. Informoval, že záměr o odprodeji byl 
zveřejněn na úřední desce od 21.10.201 do 9.11.2021 a materiál byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův 
Městec č. 17 dne 13.10.2021, na kterém rada města doporučila zastupitelstvu města předložený materiál ke 
schválení. Kladné stanovisko vyjádřil odbor Správy majetku i městský architekt. 
 
Usnesení č.: Z/2021/079 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 1879/2 paní bytem **********a panu Aleši Koubovi bytem******* za cenu 

290,- Kč/m2 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání kupní smlouvy s paní Zuzanou Tlapákovou a panem Alešem Koubou 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.03.2022 

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  



 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/2. Odprodej části pozemku p.č. 582/25 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost paní Ivany Kohoutové na odkoupení části pozemku parcelní číslo 582/25 v 
k.ú. Heřmanův Městec v lokalitě Ježkovka. Přiblížil, že se jedná se o část původní cesty, která v případě potřeby může 
sloužit jako přístupová cesta k okolním pozemkům. Odbor Správy majetku i městský architekt odprodej nedoporučili. 
Materiál byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův Městec č. 15 dne 15.9.2021. Rada města Heřmanův 
Městec nedoporučila zastupitelstvu města předložený materiál ke schválení. 
 
Usnesení č.: Z/2021/080 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 582/25 v k.ú. Heřmanův Městec paní Ivaně Kohoutové bytem 
************ 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování paní Kohoutové o výsledku zastupitelstva 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2022 

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/3. Odprodej části pozemku p.č. 1588/3 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost paní Renaty Malátové o odkoupení části pozemku parcelní číslo 1588/3 v 
k.ú. Heřmanův Městec v lokalitě Konopáč. Informoval, že materiál byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův 
Městec č. 15 dne 15.9.2021 a Rada města Heřmanův Městec nedoporučila zastupitelstvu města předložený materiál 
ke schválení. Osadní výbor pro Konopáč vydal souhlasné stanovisko, naopak nesouhlas vyjádřili odbor Správy majetku 
i městský architekt.  
 
 
Usnesení č.: Z/2021/081 
  



Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 1588/3 v k.ú. Heřmanův Městec paní Renatě Malátové bytem************ 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování paní Malátové o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2022 

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník zdržel se 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek zdržel se Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská zdržela se   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 3, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
9/4. Nabídka části pozemku p.č. 346 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil nabídku společnosti VIAGEM nemovitostní s.r.o. na prodej části pozemku parcelní číslo 346 v 

k.ú. Chotěnice, konkrétně podílu ve výši 5/32 o výměře 1132 m2. Materiál byl projednán na zasedání Rady města 
Heřmanův Městec č.20 dne 24.11.2021 a Rada města Heřmanův Městec nedoporučila zastupitelstvu města 
předložený materiál ke schválení. Nesouhlas vyjádřil odbor Správy majetku i městský architekt. 
 
Usnesení č.: Z/2021/082 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odkup části pozemku parcelní číslo 346 v k.ú. Chotěnice od společnosti VIAGEM nemovitostní s.r.o. 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování společnosti VIAGEM nemovitostní s.r.o. o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2022 

  
Tomáš Celunda zdržel se Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek zdržel se Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   



  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 2, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
10. Věcná břemena – náhrady (změna usnesení ZM 50/2015) 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta informoval, že Zastupitelstvo města Heřmanův Městec usnesením č.50/2015 ze dne 21.9.2015 schválilo 
výši náhrad za věcná břemena a rozhodovací pravomoc při jejich zřizování do kompetence rady města. Cenového 
rozhodnutí Energetického regulačního úřadu č. 9/2020 ze dne 27. listopadu 2020, stanovilo ceny za související služby 
v elektroenergetice a došlo tak k nesouladu mezi tímto rozhodnutím a citovaným usnesení zastupitelstva města. S 
odvoláním na metodiku Svazu města a obcí ČR a metodiku Ministerstva Financí ČR a po jednání se zástupci 
společnosti ČEZ a.s., která obcím pomáhá legislativně narovnat proces vzniku a výpočtu náhrad za věcná břemena, 
předložil návrh na změnu usnesení zastupitelstva města č. 50/2015 ze dne 21.9.2015. Konkrétně by minimální výše 
náhrady činila 1000,- Kč a další výpočet by se provedl podle oceňovací vyhlášky MF ČR nebo dle znaleckého posudku.  
Materiál byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův Městec č. 21 dne 1.12.2021 a Rada města Heřmanův 
Městec doporučila zastupitelstvu města předložený materiál ke schválení.  
 
Usnesení č.: Z/2021/083 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

r u š í 
platnost usnesení ZM č. 50/2015 

II. 
 

s c h v a l u j e 
2.1. minimální výši náhrady za zřízení věcného břemene spojenou se zásahem do vlastnictví města na 1000 Kč 
2.2. postup pro stanovení výše náhrady za zřízení věcného břemene spojené se zásahem do vlastnictví města tak, 
že musí být vždy podloženo výpočtem dle příslušné vyhlášky MF ČR k provedení zákona o ocenění majetku, 
případně odpovídajícím znaleckým posudkem 
2.3. rozhodovací pravomoc při zřízení věcných břemen spojených se zásahem do vlastnictví města do kompetence 
Rady města  

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
11. Kamerový systém 

Předkládá: Zdeněk Ryčl - místostarosta města 
 
Pan místostarosta Ryčl uvedl, že se v Heřmanově Městci se zvyšuje počet stížností na nepořádek kolem kontejnerů na 



tříděný odpad, poškozování zaparkovaných aut a páchání drobných přestupků proti veřejnému pořádku. Na základě 

zkušeností z okolních měst a obcí, kde byl tento problém vyřešen instalováním kamerového systému, navrhl zahájit 

postupnou instalaci kamerového systému v Heřmanově Městci v roce 2022. Upřesnil, že v první etapě by se jednalo o 

6 ks kamer, které by byly umístěny na náměstí Míru (na budově ZŠ a před hotelem Bílý beránek), na Masarykově 

náměstí (na budově SZŠ a před zámkem), v ulici Pokorného u Domu zahrádkářů a u křižovatky u restaurace EDEN. 

Podrobné umístění a zdůvodnění bylo poskytnuto zastupitelům v podkladových materiálech. Doplnil, že tento návrh 

byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův Městec č. 21 dne 1.12.2021 a Rada města Heřmanův Městec 

doporučila zastupitelům města předložený materiál ke schválení. Pan Řehák se dotázal, podle čeho soudí, že instalací 

kamer klesne trestná činnost. Odpověděl p. místostarosta Ryčl, že má zkušenost z cementárny Prachovice. Pan 

místostarosta JUDr. Plavec sdělil, že na jednání rady města hlasoval proti a bude opět, protože podle jeho názoru se 

sice zvýší bezpečnost, ale na úkor soukromí obyvatel. Pan Mgr. Výborný doplnil, že při poslancování navštívil mnoho 

měst a kamerový systém byl většinově hodnocen jako přínos ke snížení kriminality, a proto bude hlasovat pro, neboť 

podle něho pozitiva převyšují negativa. Pan Volejník se dotázal, kolik se plánuje etap a kolik kamer a jak dlouho se 

bude uchovávat záznam, a zda se záznam otevře jen při problému v konkrétním místě a co je v ceně? Pan 

místostarosta Ryč odpověděl, že kamery nebudou v on-line systému, cena se bude pohybovat cca 200 až 240 tis. Kč, 

ale bude výběrové řízení, které může cenu změnit. V ceně bude školení, obsluhovat bude MP, záznam se uchovává 

podle smlouvy. Pan Volejník zhodnotil, že připravené materiály nemají dobrou úroveň. Pan místostarosta Ryčl 

odpověděl, že materiál zpracoval v obecné rovině a bude pokračovat až zastupitelstvo schválí další postup. Pan 

Celunda se dotázal, proč je to tedy zahrnuto do rozpočtu na rok 2022. Odpověď zněla, že ať je to v rozpočtu zahrnuto 

a pokud se neschválí další postup, může město tuto částku ušetřit. Pan Celunda navrhl, aby o věci hlasovali občané. 

Pan Řehák vyjádřil souhlas s p. Celundou, s tím, že kamerový systém považuje za velký zásah do soukromí. P. Ing. 

Jiroutek konstatoval, že je to omezování osobní svobody a kriminalita v Heřmanově Městci není až tak vysoká a nelze 

porovnávat s Prachovicemi. Pan místostarosta Ryčl se ohradil proti tvrzení p. Volejníka a p. Řeháka, že nepřipravil 

podklady a nedodržel dohodu o projednávání kamerového systému. Do diskuse vstoupil p. Ing Dvořák s tím, že toto 

není omezování osobní svobody, zná případy využití kamerového systému při ujetí viníků od dopravní nehody. Pan 

Dostál se dotázal na cenu a konstatoval, že na parkovišti u objektu AZ s.r.o. byly kamery instalovány a agresivita lidí 

včetně drobného poškození zaparkovaných vozů razantně klesla. Vyjádřil názor, že referendum bude stát víc než cena 

kamer, doplnil, ho p. Ing Dvořák, s tím, že referendum v Třemošnici nestálo tak málo, a že věří zastupitelům, že budou 

hlasovat v zájmu obyvatel. 

Pan Celunda vznesl návrh usnesení: "Zastupitelstvo města pověřuje starostu města přípravou místního referenda 

podle zákona č. 22/2004 Sb., o místním referendu a změně některých zákonů, v platném znění, o zřízení kamerového 

systému, které by se konalo současně s komunálními volbami v roce 2022 a jehož náležitosti předloží starosta města 

zastupitelstvu ke schválení do 30.6.2022. Pan starosta požádal o hlasování o tomto návrhu. PRO: Mgr. Stránská, Mgr. 

Bočková, Ing. Nepovímová, Ing. Jiroutek, Celunda, Morávek, Pošík, Řehák, Volejník, JUDr. Plavec. PROTI: Bareš, Ing. 

Dvořák, Ryčl, Dostál, Dyčková, Mgr. Husáková, Ing. Ulrichová, Mgr. Výborný, Kozel. ZDRŽEL: Ing. Pleskot, Ing. 

Sedláčková. Protože nedošlo ke schválení, pan starosta nechal hlasovat o původním návrhu usnesení 

 

Usnesení č.: Z/2021/084 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s o u h l a s í 
s návrhem na zahájení instalace kamerového systému v Heřmanově Městci v roce 2022 

II. 
 

u k l á d á 
na základě VŘ nakoupit zařízení pro realizaci kamerového systému 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.05.2022 

  
Tomáš Celunda proti Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec proti 



Josef Kozel pro Ondřej Volejník proti 
Jan Řehák proti Jiří Pošík zdržel se 
Tomáš Morávek proti Ing. Lucie Nepovímová, MBA proti 
Ing. Aleš Jiroutek proti Mgr. Eva Bočková proti 
Mgr. Alena Stránská proti   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 11, Proti: 9, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
12. Půjčka z Fondu rozvoje bydlení  

Předkládá: Ing. Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Paní tajemnice předložila k projednání návrh na poskytnutí půjčky z Fondu rozvoje bydlení pro Lenku Vojtovou 
Svobodovou, která podala žádost o půjčku z tohoto fondu dne 27.10.2021. Sdělila, že komise posoudila podanou 
žádost a její přílohy a doporučila poskytnout půjčku na rekonstrukci koupelny v celkové výši 50 000 Kč. Doplnila, že 
materiál byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův Městec č. 21 dne 1.12.2021 a rada města Heřmanův 
Městec doporučila zastupitelům města předložený materiál ke schválení. 
 
Usnesení č.: Z/2021/085 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
poskytnutí půjčky z FRB v souladu se zápisem komise ze dne 22.11.2021 ve výši 50 000 Kč, a to paní Lence Vojtové 
Svobodové, bytem Rosice 165, 538 34 Rosice 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podpis smlouvy 
Zodpovídá: Ing. Miloslav Vítek, vedoucí odboru finančního 
Termín: 14.01.2022 

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
13. Půjčka ze sociálního fondu 

Předkládá: Ing. Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Paní tajemnice předložila žádost zaměstnankyně p. Zuzany Hniličkové o poskytnutí půjčky ze sociálního fondu na 
vybavení bytu. Zdůvodnění žádosti bylo poskytnuto zastupitelům v rámci podkladů, rada města doporučila půjčku 
schválit. Materiál byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův Městec č.19, dne 10.11.2021 a Rada města 
Heřmanův Městec doporučila zastupitelům města předložený materiál ke schválení.  
 



Usnesení č.: Z/2021/086 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
žádost o poskytnutí půjčky ze sociálního fondu p. Zuzaně Hniličkové ve výši 20.000,- Kč 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podpis smlouvy  
Zodpovídá: Ing. Ivana Jankovská, tajemnice 
Termín: 10.01.2022 

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská zdržela se   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
14. Zrušení OZV č. 7/2017 

Předkládá: JUDr. Tomáš Plavec - místostarosta města 
 
Pan místostarosta JUDr. Plavec předložil na základě doporučení rady města s odvoláním na usnesení č. R/2021/368 ze 
dne 24.11.2021 vydat Obecně závaznou vyhlášku města Heřmanův Městec č. 3/2021, kterou se ruší obecně závazná 
vyhláška č. 7/2017 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů na území města Heřmanův Městec, včetně systému nakládání se stavebním odpadem, ze dne 
18. 12. 2017. Doplnil, že dle výkladu MV není tato vyhláška pro obce již povinná, tou se stává v případě, že do systému 
odpadového hospodářství jsou zapojeny právnické osoby, což ve městě Heřmanův Městec v současné době není. 
Upozornil, že až město přehodnotí systém odpadového hospodářství a případně do něj zapojí podnikatele, pak bude 
vydána vyhláška v odpovídajícím znění. V roce 2022 proběhne výběrové řízení na výběr společnosti provádějící sběr a 
likvidaci odpadů. Celý postup a znění vyhlášky bylo řádně konzultováno s Mgr. Radkou Vodrážkovou, pracovnicí 
Ministerstva vnitra, odboru veřejné správy. 
 
Usnesení č.: Z/2021/087 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

v y d á v á 
 Obecně závaznou vyhlášku města Heřmanův Městec č.3/2021, kterou se ruší obecně závazná vyhláška č. 7/2017 

II. 
 

u k l á d á 
zveřejnění vyhlášky 
 
Zodpovídá: Ing. Miloslav Vítek, vedoucí odboru finančního 
Termín: 23.12.2021 

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 



Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
15. Plnění a čerpání rozpočtu města Heřmanův Městec k 30.9.2021 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil přehled o plnění a čerpání rozpočtu města Heřmanův Městec k 30.9.2021 ve struktuře 
schválené zastupitelstvem města. Konstatoval, že celkové příjmy byly naplněny na 79,7 %, daňové příjmy na 83,3%. 
Výdaje celkem byly čerpány ve výši 67,9 %, z toho běžné 78,5 % a kapitálové 53,9 %. Konstatoval, že největší podíl na 
menším čerpání výdajů mají výdaje kapitálové, s tím, že je předpoklad, že čerpání investic se ve 4.čtvrtletí vyrovná. 
Celková bilance plnění rozpočtu k 30.9.2021 činila cca - 9,9 mil. Kč a předpoklad k 31.12.2021 dle upraveného 
rozpočtu je po započtení investičního úvěru ve výši 50 mil. Kč + 7,2 mil. Kč). V souvislosti s tím doplnil, že vedlejší 
hospodářství bylo v zisku 688 tis. Kč. Sdělil, že tento materiál byl projednán radou města dne 15.12.2021, která ho 
vzala na vědomí.  
 
Usnesení č.: Z/2021/088 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
plnění a čerpání rozpočtu města včetně rozpočtu vedlejšího hospodářství k 30.9.2021 
 

  
Tomáš Celunda pro Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 21, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
16. Rozpočtové opatření ZM/2021/04 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh na rozpočtové opatření č. 4 a vysvětlil, že na straně příjmů se týká kapitoly 1.2 Nedaňové 
příjmy a kapitoly 1.4 Přijaté dotace. Na straně výdajů je rozpočtové opaření navrhováno jako reakce na přidělené 



dotace, navýšení neinvestičního příspěvku Domovu pro seniory a příspěvkové organizaci SPOKUL HM, p.o.. Rovněž je 
zahrnuto vyřazení některých investičních akcí, které budou realizovány až v r. 2022 (terminál, odvlhčení DDM, 
přechod u ČS, odstavná plocha TS). Celková bilance rozpočtového opatření je -3.412 tis. Kč. Celková bilance rozpočtu 
po přijetí navrhovaného rozpočtového určení bude -46 211 tis. Kč (po zapojení investičního úvěru ve výši 50.000 tis. 
Kč pak +3 789 tis. Kč). Doplnil, že materiál byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův Městec č.21, dne 
1.12.2021, číslo usnesení R/2021/386 a Rada města Heřmanův Městec doporučila zastupitelům města předložený 
materiál ke schválení. Upozornil, že SPOKUL HM, p.o. dostane 580 tis. Kč (což je o 50 tis., Kč víc, protože příspěvek od 
Dobrovolného svazku obcí v této výši zatím nebyl schválen a bude se o něm jednat na jeho příštím zasedání v březnu 
2022). Pa Řehák se dotázal na co příspěvek SPOKUL HM, p.o, použije, když v minulém roce byl menší příspěvek a delší 
covidové období. Pan ředitel Nevečeřal nesouhlasil, protože v roce 2021 bylo zavřeno déle než v roce 2020 a chybí 
tržby na úrovni 1,5 mil. Kč. Úsporná opatření byla provedena, ale přesto hospodářský výsledek bude záporný. Pan Ing. 
Jiroutek připomněl, že nebyly příjmy, ale ani výdaje - např. honoráře, ale p ředitel upozornil, že např. mzdové náklady 
a zálohy na energie zůstaly.  
 
Usnesení č.: Z/2021/089 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočtové opatření zastupitelstva č. 4/2021 dle položkového znění, které je přílohou tohoto usnesení 
 

  
Tomáš Celunda proti Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA proti 
Ing. Aleš Jiroutek proti Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 3, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
17. Návrh rozpočtu města a VH na rok 2022 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil na základě projednání materiálů při pracovních poradách rady města a pracovní porady 
zastupitelstva města dne 29.11.2021 návrh rozpočtu města a rozpočtu vedlejšího hospodářství města pro rok 2022, 
zveřejněn byl 3.12.2021.  Součástí tohoto bodu jednání byl i rozpočet dobrovolného svazku obcí Heřmanoměstecko, 
jehož je město členem. Materiál byl projednán na zasedání Rady města Heřmanův Městec dne 1.12.2021.  Upřesnil, 
že zastupitelé měli k dispozici i komentář k rozpočtu, včetně závazných ukazatelů rozpočtu a také nezařazené výdaje 
na rok 2022 v první fázi rozpočtu. Informoval, že předložený návrh rozpočtu byl zaslán dne 9.12.2021 finančnímu 
výboru a zástupce finančního výboru se zúčastnil projednávání rozpočtu na pracovní poradě zastupitelstva dne 
29.11.2021. Zastavil se u časového rozložení stavby terminálu. Prošel podrobně plánované příjmy z výnosů daní dle 
predikce MF ČR a ostatní nedaňové příjmy podle skutečnosti z minulých let plus předpokládané příjmy z prodeje 
pozemků v lokalitě Travní. Na straně výdajů přiblížil složení běžných výdajů, upozornil na náklady na likvidaci odpadů, i 
když se kladně projevilo třídění odpadů, nálady na el. energii na veřejné osvětlení a další. Přiblížil i kapitálové výdaje, 
především autobusový terminál, přechod u ČS a.s., participativní rozpočet a některé další. Pan Volejník se dotázal, 
proč se plánuje rekonstrukce Čáslavské ul., která je v dobrém stavu. Pan starosta odpověděl, že ŘSD plánuje 
rekonstrukci silnice č. 17, město se přidalo s rekonstrukcí veř. osvětlení, chodníků, protože je možnost získat dotací u 



prací na silnicích 1. třídy. K dalšímu dotazu na rekonstrukci hřiště u ZŠ, odpověděl bylo opět žádáno, dotace opět 
nebyla přiznána, byť je město oprávněný žadatel, ale již nebyly zdroje a město bude žádat opět. Pan Ing. Jiroutek se 
dotázal co je zahrnuto ve 112 mil Kč na terminál a Ing. Vítek odpověděl že jsou zahrnuty demoliční práce i stavební 
dozor. Další dotaz zněl na položku psí útulek, pan starosta odpověděl, že např. el. čtečka čipů, veterinární ošetřování, 
nová střecha a údržba kotců. Pan Řehák vznesl dotaz, jak je rada města spokojena s činností TV Leknín, podle něho 
vysílání se zhoršilo. Následně měl výhradu k tvaru předloženého rozpočtu-položky nejsou rozčleněné. Pan starosta 
reagoval, že obsah návrhu je podle zákona, neschvaluje se položkový tvar, ale rozpočet v kapitolách. Na jednotlivé 
položky se zastupitelé mohli zeptat na pracovním jednání zastupitelstva, nebo u správce rozpočtu Ing. Vítka. 
Konstatoval, že na činnost TV Leknín je stejný příspěvek jako vloni a pokud p. Řehák chce stanovisko rady města, 
předloží tento požadavek na její zasedání. Konstatoval, že tvar rozpočtu je posledních 7 let stejný, výhrady jsou 
neoprávněné. Pan Mgr. Výborný dodal, že tento tvar je stejný už od dob starostování p. Ing. Jiroutka. Na závěr pan 
starosta sdělil, že Rada města Heřmanův Městec vzala návrh rozpočtu na vědomí a doporučila ho ke schválení 
zastupitelstvu.  
 
Usnesení č.: Z/2021/090 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
návrh rozpočtu DSO Heřmanoměstecko, jehož je Město Heřmanův Městec členem 

II. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočet města Heřmanův Městec na rok 2022: 
- příjmy ve výši 165.954.688 Kč 
- výdaje ve výši 206.842.900 Kč 
- financování úvěrovým rámcem 20.000.000 Kč 
- zapojení prostředků let minulých 25.888.212 Kč 
 
a vedlejšího hospodářství města na rok 2022 
- výnosy ve výši 4.549.000 Kč 
- náklady ve výši 4.549.000 Kč 
 
 
 

III. 
 

s c h v a l u j e 
závazné ukazatele rozpočtu města na rok 2022 uvedené v komentáři rozpočtu města na rok 2022 

IV. 
 

p o v ě ř u j e 
správce rozpočtu jeho rozpisem dle plného třídění rozpočtové skladby dle vyhlášky č. 323/2002 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů 

V. 
 

u d ě l u j e 
zmocnění radě města k provádění rozpočtových opatření do celkové výše 300.000,- Kč s tím, že úprava rozpočtu 
jednotlivé akce nesmí přesáhnout 100.000,- Kč 

VI. 
 

u d ě l u j e 
zmocnění radě města k provádění rozpočtových opatření bez omezení u účelově přidělených finančních 
prostředků z vyšších ÚSC, státního rozpočtu a státních fondů, případně fondů EÚ 
 
 

  
Tomáš Celunda proti Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník zdržel se 
Jan Řehák proti Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA proti 



Ing. Aleš Jiroutek proti Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 16, Proti: 4, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 0 
 

 
 
18. Diskuse 

 

Diskusi zahájil p. Ing. Dvořák: nejdříve se zeptal na stav rekonstrukce hotelu Bílý beránek, následně jakou úsporu 
přinesly barevné popelnice. Pan ředitel Nevečeřal informoval, že rekonstrukce restaurace je ukončena a otevřeno 
bude od 23.12.2021 a podle jeho názoru se rekonstrukce povedla. V kině bylo dokončeno, co bylo v plánu pro rok 
2021, dne 21.12.2021 bude podepsán předávací protokol a kinokavárna již je ve zkušebním provozu. K barevným 
popelnicím se vyjádřil p. starosta: byl snížen objem svezený z popelnic, určených pro komunální odpad a nyní je 1,5 % 
nad limitem. V roce 2022 proběhne výběrové řízení na společnost zabývající se sběrem a likvidací odpadů, určitě 
stoupne tlak na navýšení poplatku, popř. na řešení vlastní svozovou technikou. Pan místostarosta Ryčl doplnil, že 
vyřešeny jsou rodinné domy, problém je s tříděním na bioodpad u bytovek. Rovněž problém vidí ve sběrném dvoře, 
kde je třeba podnikatelům nabídnout samostatnou smlouvu a partnerství a ulevit tak klasickým popelnicím. Rovněž je 
třeba zvážit motivaci občanů k třídění, včetně třídící slevy.  
Pan Dostál se zeptal na kanalizaci Chotěnicích a požádal o zařazení do priorit města. K vymístění autobusového 
nádraží z náměstí, se dotázal, kolik zastávek zůstane na náměstí a zda všechny linky tam budou mít výstupní a 
nástupní zastávku. a zda bylo projednáno s odborem dopravy krajského úřadu. Pan starosta odpověděl, že krajský 
úřad po zahájení stavby a se znalostí termínu dokončení stavby bude zpracovávat nový grafikon. Pan místostarosta 
Ryčl se vyjádřil ke kanalizaci místních částí, především, že dotace jsou pouze pro obce do 3.000 obyvatel, a 
ministerstvo životního prostředí preferuje domácí čistírny odpadních vod, ale je k tomu složitá administrativa. Sdělil, 
že na 17.1.2022 na 17.00 hod. organizuje zasedání osadního výboru pro Chotěnice a Radlín a pozval i občany, na 
prezentaci k řešení kanalizace pomocí DČOV, které by byly v majetku města po dobu 10 let, a to by neslo 
zodpovědnost za jejich provoz. Kanalizace řešící problém Chotěnic by stála 80 mil. Až 100 mil. Kč. 
Paní ředitelka ZŠ poděkovala za spolupráci a popřála mnoho úspěchů v novém roce.  
Pan Mgr. Výborný pozval na vánoční koncert dne 27.12 2021, kde zazní Rybova mše (místo koncertu skupiny 
Hradišťan) a popřál krásné svátky a mnoho zdraví v novém roce. 
Paní Jirásková s dotázala na zpracování jejich žádosti o odkup pozemku, pan architekt odpověděl, že prověřuje 
podrobnosti okolo pozemku a žádost bude předložena na jednání zastupitelstva města v březnu příštího roku. 
 

19. Závěr 

 
Pan starosta poděkoval za práci v roce 2022 zaměstnancům města a všech příspěvkových organizací, kolegům na 
radnici i kolegům zastupitelům, za to jak zvládli těžký rok 2021 a přednesl vánoční a novoroční přání. Jednání v 19.20 
hod. ukončil. 

 
 
 
 

JUDr. Tomáš Plavec 
místostarosta 

Josef Kozel 
starosta 

 
 
 
 

Jiří Pošík 
ověřovatel zápisu 

Ing. Martin Pleskot 
ověřovatel zápisu 

 


